
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLENARI DE L'AJUNTAMENT DE DIA 29 
DE NOVEMBRE DE 2022.-

A la Casa Consistorial de Petra, a les 21,16 hores del dia 29 de novembre de 2022, es 
reuneixen en primera convocatòria, als efectes de realitzar sessió pública ordinària del Plenari 
de l'Ajuntament, els regidors que a continuació es relacionen:
   
 Sr. Miquel Jaume Horrach.               
  Sr. Víctor Manuel López Sánchez ( telemàticament pel sistema ZOOM).       
  Sr. Rafel Font Bauzà.

Sra. Magdalena Márquez Ribot ( telemàticament pel sistema ZOOM).    
 Sr. Martí Sansaloni Oliver.
 Sr. Miquel Santandreu Bestard.
 Sr. Bartolomé Martorell Alzamora.
 Sr. Rafel Pastor Balle.
            Sr. Pere Josep Bauçà Ferrer.

Sra. Francesca Maria Riutort Mestre.
  No hi assisteixen : --

      
Actua com a secretari el qui ho és de la Corporació, Sr.Francisco González Benito, i la 

sessió se celebra a la Casa Consistorial, sota la presidència del Batle, Sr. Salvador Femenias 
Riera, el qual excusa la inassistència presencial de dos regidors i dona l'enhorabona al primer 
per haver -hi estat pare d'una nova petrera de nom Clara.

1.-APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-

S'aprova, per unanimitat dels membres del Plenari presents, conforme al que disposa a 
l’article 91.4 de Llei Balear Municipal i de Règim Local, 20/2006 de 15 de desembre, l'acta 
plenària corresponent a la sessió celebrada a data 6-10-2022.

2.- APROVACIÓ DE TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT.-

Pel que fa a aquest punt de l'ordre del dia, és el regidor delegat d'hisenda, Miquel 
Jaume, qui intervé com a ponent; i explica que dins del Pressupost municipal hi ha una partida 
per a imprevistos i resulta que hi va haver un problema amb les tempestes en el camí dels 
Cabanellins, afegint dit regidor que aquest seria un dels casos en què es pot utilitzar el fons de 
contingència del Pressupost municipal, amb l’objecte ara de transferir doblers a la partida de 
camins,  per contractar  les obres de reparació corresponents.  I  dit  això,  l’esmentat regidor 
passa la paraula al delegat de Fora-vila, Rafel Font, el qui dóna una sèrie de detalls sobre el 
camí afectat, com que està just al límit del municipi de Petra amb el de Sant Llorenç. També 
comenta  dit  regidor  que  després  de  la  tempesta  no  semblava  el  mateix  camí  que  abans. 
També,  el  regidor  Font  recorda  haver  parlat  respecte  a  aquest  assumpte amb el  Secretari 
municipal i que aquest funcionari li va dir que no n'hi havia problema per utilitzar el fons de 
contingència del Pressupost municipal, perquè era precisament per a una finalitat com a la 
plantejada per dit regidor; per la qual cosa segueix dient Rafel, va presentar les justificacions 
corresponents, perquè no quedava més remei que arreglar el camí citat.
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Al torn per als altres grups, diferents al de l'equip de govern, el portaveu de Més, Pere 
Josep  Bauçà,  s'interessa  per  algunes  qüestions  com:  els  metres  o quilòmetres  del  camí  a 
qüestió que es varen veure afectats i si es pot asfaltar dit camí. A això últim el regidor delegat 
que porta el tema camins municipals, li contesta afirmativament, ja que segons diu, el camí a 
qüestió ja estava prèviament asfaltat; afegint Rafel Font que una altra cosa seria si el camí no 
hi hagués estat mai asfaltat, ja que hi ha una llei que prohibeix l’asfaltat a aquest cas, segons 
afirma dit regidor.

Després té lloc la intervenció del portaveu del PP, Martí Sansaloni, anunciant el vot a 
favor del seu grup municipal, perquè segons diu aquest regidor, el camí a qüestió ja estava 
malament abans del desastre i ara serà més necessari arreglar-lo.

Després  de  l'anterior  i  en  no  haver-hi  una  2a  ronda  d'intervencions,  se  sotmet  a 
l'aprovació del Plenari la proposta del regidor delegat d'hisenda següent:

TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT
A) AUGMENT DE DESPESES:
Aplicació pressupostària afectada
Codi: 454 210.00  
Descripció : Camins . _
                     Consignació inicial / Augment / Consignació definitiva  
SUMES:                  65.000          18.089,26      83.089,26                                                           

B) DISMINUCIÓ DE DESPESES:
Aplicació pressupostària afectada
Codi: 929 500.00
Descripció : “Fons de contingència per imprevists ”.
                     Consignació inicial / Disminució / Consignació definitiva  
SUMES:                 20.000              18.089,26                  1.910,74

El Sr. Batle posa a votació aquesta proposta, amb el següent resultat:

Vots emesos : 11.
Vots a favor: 8 (5 del PI més 3 del PP)
Vots en contra: 0
Abstencions : 3 de Més per Petra.

      Per  tant,  s’aprova  inicialment,  per  majoria  de  2/3  dels  regidors  que  componen  el 
Plenari (8 sobre 11), la modificació pressupostària prèviament proposta, en la modalitat de 
transferència de crèdit.

3.- CONVALIDACIÓ DE L'ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN DE DATA 26-
10-22.-

També actua com a ponent per a aquest altre punt, el primer tinent de Batle, Miquel 
Jaume, que comença recordant que la Junta de Govern Local en sessió de 26 d'octubre de 
2022,  va  sol·licitar  una  subvenció  corresponent  una  convocatòria  del  Consorci  Borsa 
d'allotjaments  turístics,  per  al  projecte  denominat  «Reforma  de  l'edifici  annex  a  l'antiga 
Estació des tren, construcció d'aparcament i pavimentació del carrer Major»; però com que 
això no era competència del Batle, perquè el pressupost del projecte superava els recursos 
ordinaris del pressupost municipal, se sotmetrà ara a la convalidació del Plenari.
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En el torn per als altres grups municipals, diferents del de l'equip de Govern, intervé el 
portaveu de Més, Pere Josep Bauçà, reiterant com en altres sessions plenàries les quantitats 
tan importants que arriben des del Govern Balear o que es demanen per l'Ajuntament a aquest 
Govern. Tot i això, afegeix Pere, que els del seu grup municipal no poden estar d'acord amb la 
proposta plantejada, encara que comprengui que l'edifici que s'ha comprat s'hagi d'arreglar, 
perquè si no caurà; per tant tenen dubtes sobre el projecte d'aparcament de l’escoleta, com ara 
si és subterrani o no. També es mostra sorprès el regidor Bauçà per la pavimentació del carrer 
Major, ja que segons diu, Pere Josep, si es fes una consulta popular, segurament la població de 
Petra es decantaria per l'adecentament d'altres carrers com del carrer de Ciutat o d’en Collet, 
que es troben en molt mal estat, en opinió del dit regidor. A propòsit d'això, el portaveu de 
Més recomana una reflexió sobre la conveniència d'acceptar la participació ciutadana, quan 
arriben a l'Ajuntament tants doblers.

 Ja dins del torn per al grup popular, el seu portaveu Martí Sansaloni posa en dubte la 
competència  plenària  per  a  aquest  assumpte,  perquè  segons  diu:  només  es  tracta  d’una 
sol·licitud. En qualsevol cas, el portaveu continua dient que els del seu grup no bloquejaran 
l'aprovació d'aquest punt de l'ordre del dia, per més que les prioritats de l'equip de Govern 
municipal puguin ser discutibles,  ja que considera que no demanar ara la subvenció seria 
renunciar-hi a uns doblers abans que arribin i una cosa així és com pegar-nos un tir al peu.

Torna a prendre la paraula el ponent per al seu 2n torn d'intervenció, afirmant que és 
veritat que hi ha molts doblers, però adverteix que no tot arriba, posant un exemple d'avui 
mateix, ja que segons comenta el primer tinent de Batle, han denegat una subvenció per a 
fuites d'aigua, que ens hauria permès seguir amb les tasques que l'equip de Govern està fent 
sobre això. Pel que fa al carrer de Ciutat i d’en Collet, informa el regidor Miquel Jaume que 
aquest equip té un projecte per arreglar-los, mitjançant una cessió al Departament Insular de 
Carreteres, a canvi que quedi bé aquesta zona com una unitat per poder passejar.

Al 2n torn per als altres grups municipals, només hi ha una intervenció a càrrec del 
portaveu popular,  Martí  Sansaloni,  el  qual  anuncia l'abstenció del seu grup municipal per 
responsabilitat, afegint: a veure que diu el Govern.

Després, el president sotmet a  votació la proposta de convalidar  l'acord aprovat per la 
Junta de Govern Local, a la sessió de 26 d'octubre de 2022 (punt 3 b) de l'ordre del dia), el 
qual es transcriu literalment a continuació:
 

b    )    Sol·licitud    de  subvenció  corresponent  a  la  convocatòria  del  Consorci  Borsa   
d'allotjaments turístics :

A  proposta  del  president  de  la  sessió  i  primer  tinent  de  batle  ,  Miquel  Jaume,  per 
unanimitat dels membres de la Junta presents en aquest moment (4), s'acorda , presentar 
aquesta sol·licitud pel projecte denominat «Reforma de l'edifici annex a l'antiga Estació des 
tren, construcció d'aparcament i pavimentació del C/ Major amb un pressupost de 466.990,82 
euros; i amb subjecció de aquesta aprovació a la següent condició resolutòria : convalidació 
pel plenari del present acord , per afectar una competència de òrgan municipal, en aplicació 
de la DA 2a.2 de la LCSP, segons el secretari municipal.

I en la votació efectuada sobre aquesta proposta, s'obté el següent resultat:

Vots emesos : 11
Vots a favor: 5 del PI
Vots en contra: 3 de Més per Petra
Abstencions : 3 del PP.
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Per tant, s'aprova, per majoria simple (més vots a favor que en contra), convalidar el 
acord aprovat per la Junta de Govern Local, a la seva sessió de 26 d'octubre del 2022 (punt 3 
b) de l'ordre del dia), i que més a dalt s'ha transcrit.

4.-APROVACIÓ  DE  CRITERIS  D'AUTORITZACIÓ  I  PRIORITZACIÓ 
D'ACTIVITATS I DEL CALENDARI DE PROVES ESPORTIVES EL 2023.-

Igualment actua com a ponent i per a aquest altre punt el primer tinent de Batle, Miquel 
Jaume, qui exposa les dues coses que pretén que siguin aprovades i que serien les que figuren 
seguidament:

ACTIVITATS NO PERMANENTS DE RECORREGUT PER CALENDARI DEL CIM DEL 2023

1a. Criteris d’autorització i de priorització d'activitats per a l'any 2023:
1. No coincidència de 2 proves competitives o que impliquin regulació de les vies el mateix 
dia .
2. No celebració de proves :
- Diumenges dels mesos de juliol i agost .
- Setmana Santa.
Amb el vist-i-plau de la DGT es podran incloure el calendari de proves municipals i/o que 
transcorrin principalment per vies no pavimentades en aquestes dates.

2a. Proposta de calendaris activitats a Petra:
Curses de Santa Praxedis i de Sant Juníper , pendent de detallar.
Ida a Son Serra amb carro, dels dies 19 i 20 d'agost .

Al torn per als altres grups municipals, diferents al de l'equip de Govern, el portaveu 
de Més, Pere Josep Bauçà, diu que no té res a comentar; i el portaveu del grup popular diu que 
li sembla bé la proposta formulada prèviament.

Seguidament  es  sotmet  a  votació la  proposta  més amunt transcrita,  amb el  resultat 
següents:

Vots emesos : 11.
Vots a favor: 8 (5 del PI més 3 del PP)
Vots en contra: 0
Abstencions: 3 de Més per Petra.

      Per tant, s’aprova  per majoria de 2/3 dels regidors que componen el Plenari (8 sobre 
11), la proposta del representant de l'equip de Govern municipal anteriorment transcrita.

5.- APROVACIÓ DEL PRESSUPOST GENERAL MUNICIPAL.-

El regidor d'hisenda, Miquel Jaume, actua com a portaveu de l'equip de Govern i del 
grup PI, per a aquest punt de l'ordre del dia,  tot recordant que l'expedient en qüestió està 
format per molts documents, els quals s'han fet arribar als grups municipals i que ja s'han 
discutit  a la  Comissió.  A més de l'anterior,  afegeix que aquests  documents es penjaran al 
Portal  municipal  de  transparència.  Després  d'això,  el  ponent  informa de la  xifra  total  del 
Pressupost municipal per al 2023, que puja a 2.707.794,72 euros. Després el regidor Jaume fa 
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un resum o repàs de diferents capítols del mateix, començant per l'1, referit a personal, del 
qual diu que és el que es menja la major part del Pressupost, tant per la pujada de retribucions 
dels empleats que s’ha de fer front, com per la possibilitat d'incorporar un nou peó i un nou 
administratiu, així com per la possible incorporació d'un tresorer. Sobre això últim, el regidor 
d'hisenda comenta que s'està cercant aquest funcionari, ja que la part corresponent a aquesta 
àrea de gestió municipal està una mica fluixa, però afegeix que resulta difícil, perquè ha de ser 
un habilitat nacional. També dóna compte l'esmentat regidor sobre un augment de despeses al 
capítol 4, per als OOAA municipals; tant per l'augment de sous dels professors com perquè 
ara hi ha moltes coses que es fan a través de la Fundació del Teatre municipal. També pel que 
fa a aquest capítol, Miquel Jaume assenyala que igualment han augmentat les subvencions. 
Pel que fa al fons de contingència del capítol 5, el regidor esmentat afirma que es manté igual. 
Pel que fa al capítol 6 d'inversions, Miquel assenyala l'escoleta, tot i que adverteix que ara 
està aturat el tema perquè la modificació de NNSS està pendent d'un informe ambiental de la 
Conselleria corresponent, que ni tan sols està assignat encara a cap tècnic, segons comenta el 
regidor ponent, abans de donar compte de l'estat d'ingressos del pressupost municipal per al 
2023; del qual diu que és similar al d'altres anys, encara que s'ha contemplat una ajuda per a la 
deixalleria, que es troba també pendent d'una modificació del planejament municipal.

Després d'això, el ponent passa a la Plantilla de personal, dient que dins la se n'ha tret 
una plaça per a informació turística, perquè la competència s'ha delegat a la Mancomunitat. I  
acaba dient que hi ha moltes coses més, però que prefereix respondre les preguntes que se li 
facin, abans que seguir amb una exposició més llarga sobre els molts documents que conté 
l'expedient.

Acabada la intervenció del representant de l'equip de Govern i del PI, ja dins del torn 
per als altres grups municipals, pren la paraula el portaveu de Més, Pere Josep Bauçà, que 
anuncia que serà breu, perquè opina que es tracta d'un pressupost molt continuista. El referit 
portaveu atribueix manca de valentia a l'equip de Govern municipal per la manca d'inversió en 
matèria  de trànsit  i  també afirma que falten ajudes  per  a joves  i  estudiants,  així  com per 
resoldre el  problema d'habitatge  que  diu que hi  ha a  les  Balears;  recordant  Pere Josep,  a 
propòsit d'això darrer, que hi ha Ajuntaments que treuen línies de subvenció per a rehabilitació 
i lloguers. A banda d'això, el portaveu de Més aborda una qüestió que ja va plantejar en altres 
sessions plenàries i que és la manca d'uns pressupostos participatius, posant exemples de la 
seva utilització que no es refereixen a grans municipis, els quals “juguen en una altra lliga” 
segons les pròpies paraules del referit portaveu, sinó a Ajuntaments com Algaida o Campanet. 
Pere Josep afegeix que els del seu grup municipal creuen en la participació i que això significa, 
per exemple, dir a la població el següent: tenim una partida, en què voleu que es gastin els 
doblers corresponents? Una altra cosa esmentada per Pere és que en aquest Ajuntament això de 
l'assemblea ciutadana va quedar paralitzat el 2015 i que el model seguit a Petra per fer el  
Pressupost  municipal  és propi  dels  anys  80 del  segle  passat,  perquè actualment  hi  ha una 
metodologia més moderna.

Després  ve  un  primer  torn  per  al  portaveu  popular,  Martí  Sansaloni,  que  l'inicia 
reconeixent que a Petra la pressió fiscal és molt baixa, però afegint que, no obstant, hi ha la 
possibilitat de baixar l'import de les taxes per residus. També afirma el portaveu esmentat que 
a  l'Ajuntament  li  falta  un tècnic  que gestioni  la  part  administrativa.  Pel  que fa  al  primer,  
recorda Martí que l'equip de govern municipal va assenyalar que ja no era possible; i pel que fa 
al 2n, ja veu que s'ha pintat la plaça a Plantilla i que després se cobrirà o no, però en qualsevol 
cas, afegeix Sansaloni, convé que es cobreixi perquè fa falta. Una altra cosa que assenyala el  
portaveu popular és que no hi ha un pla B per si falla la modificació de NNSS. D'altra banda, 
aquest regidor indica que hi ha una partida d'inversió que fa referència a l'empedrat del carrer 
Major,  afegint  Martí  que  si  això  té  a  veure  amb la  Borsa  d'allotjaments  turístics,  aquesta 
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partida haurà de recolzar-se amb una altra  partida en ingressos.  Finalitza la intervenció el 
portaveu del grup popular, afirmant que als d'aquest grup els ha sorprès que es dediquin 15.000 
euros per comprar obres d'art. A això afegeix el portaveu Sansaloni que s'hauria d'articular per 
a això un procediment per contractar amb criteris objectius.

Arriba després el 2n torn per al ponent, i Miquel Jaume agraeix les aportacions dels 
altres grups municipals, qualificant les del PP com a pràctiques i les de Més com a teòriques. 
El representant de l'equip de Govern municipal  es refereix primer a  aquestes  últimes i  en 
concret ara, a la manca de valentia que el portaveu de Més ha imputat als d'aquest equip. El 
comentari del regidor Jaume és que a la seva edat els de tal equip no han de demostrar res. 
Després  es  refereix  el  portaveu del  PI  a  l'assumpte  del  trànsit  dient  que  a  l'última sessió 
plenària els del grup Més varen demanar un estudi de mobilitat que ja està encarregat per 
l'equip de Govern, el qual ja està fent coses per evitar que el trànsit passi pel centre del nucli  
urbà. Després Miquel Jaume nega que l'esmentat equip no faci res en matèria de joventut, 
afegint que el que no fa és fomentar drogues i relaciona una sèrie de tallers realitzats que es 
varen destinar a aquest col·lectiu,  en matèries com la sexualitat.  També descriu després el 
ponent  les  ajudes  establertes  per  l'Ajuntament  per  al  transport  d'estudiants  d'ensenyament 
obligatori  a  l'Institut  de  Sineu.  Pel  que  fa  a  l'habitatge,  comenta  el  portaveu  del  Govern 
municipal que és competència autonòmica i que l'Ajuntament necessita ajuts econòmics que 
vénen d'unes altres Administracions condicionades per allò que elles decideixen; és a dir: que 
l'Ajuntament s'ha d'ajustar a les convocatòries que aprovin les dites administracions, conclou 
dient el regidor d'hisenda. Pel que fa als pressupostos participatius, recorda l'esmentat regidor 
que ara tenim un regidor d'associacionisme i que cap associació no podrà dir que no ha xerrat 
amb aquest regidor delegat, Rafel Font. A més de l'anterior, també recorda el ponent que no hi 
ha hagut mai a l'Ajuntament de Petra un regidor delegat d'esports que hagi parlat tant amb les 
associacions corresponents,  com l'actual,  Victor.  Quan el  regidor  ponent  ha exposat  el  seu 
primer bloc de respostes referit a la intervenció procedent del grup Més, es dirigeix al grup 
popular,  contestant  al  seu  portaveu  el  següent:  les  taxes  per  escombraries  les  cobra  la 
Mancomunitat i l'Ajuntament de Petra ha tingut superàvit en aquesta matèria, però aquesta 
Administració comarcal ha suggerit que no actuem gaire alegrement amb les taxes en qüestió, 
perquè arribarà un cànon, perquè es licitarà un nou concurs i perquè al nou conveni col·lectiu 
per als empleats de l'empresa corresponent es preveu una pujada del 30% als sous del personal. 
De totes maneres, diu Miquel Jaume, tancant per ara aquesta qüestió dels fems, que l'equip de 
Govern sí que és partidari de la reducció sol·licitada pel regidor Sansaloni, en cas de superàvit.
Prossegueix  a  continuació  el  regidor  Jaume  amb  les  seves  respostes,  afirmant  que  les 
inversions al carrer de l’Hospital i al carrer Major corresponen al POS que ara té un altre nom i 
no a la  Borsa d'allotjaments turístics. Pel que fa a les obres d'art, anuncia l'esmentat regidor 
que està previst fer un centre d'art a l'estació vella i que sí que es té la intenció que la selecció  
de contractistes sigui objectiva, i que per a això es cercarà un assessorament.

Acabada la 2a intervenció del regidor ponent, s'inicia el 2n torn per al portaveu de Més, 
Pere Josep Bauçà, que es refereix al tema dels fems com un dels que tenim pendents a Petra,  
perquè segons afirma Pere Josep, estam estancats des de fa 10 anys. És per això, prossegueix 
Pere, que els doblers que sobren per les taxes s'haurien de destinar, al seu parer, a fomentar el 
reciclatge de residus; per a això no sap si s'haurien de fer cursos dirigits als nouvinguts. En 
qualsevol cas, el portaveu Bauçà posa dos exemples de municipis limítrofs amb el de Petra, un 
de més gran (Porreres) i un altre de més petit (Maria de la Salut), que serien els més reeixits de 
la comarca de cara al reciclatge de residus, amb percentatges de separació que ronden el 90%, 
davant del 50% de Petra. Sobre el personal municipal, el portaveu de Més posa en dubte que a 
l'Ajuntament  de  Petra  hi  hagi  feina  per  necessitar-se  un  tresorer  i  un  altre  administratiu. 
Després insisteix aquest regidor que la modernitat passa per la participació ciutadana. Una 
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altra cosa que esmenta Pere durant la seva 2a intervenció és que no ha vist que hi hagi una 
partida dedicada a l'estudi de mobilitat al·ludit abans pel ponent, per la qual cosa suposa que 
els doblers s'agafaran d'una altra partida. Continua la intervenció del portaveu Bauçà, dient ara 
que els del grup Més han trobat a faltar activitats d'oci per a adolescents des de 10-12 anys, per 
als quals, segons aquest regidor, no hi ha alternativa fora de l'esport o la música. Pel que fa a  
això últim, Pere afegeix que alguns pares els han fet arribar una reclamació sobre adolescents 
que ja s'han fet grans; i que per cert, per a la 3a edat, s'han pressupostat per contra 14.000 
euros. Pere Josep també insisteix en el tema de l'habitatge i afegeix que no sap com va quedar 
la modificació puntual per a les cases de protecció oficial; i insisteix Pere en la conveniència 
d'establir ajudes per a les reformes de cases, de manera que no caiguin i es lloguin. A propòsit 
de l'anterior, el portaveu que intervé es mostra partidari d'augmentar l'IBI als propietaris de 
cases o finques buides i posa com a exemple Deià. Tornant al tema de les subvencions, afirma 
Bauçà que sempre han estat dirigides, almenys des dels dos mandats que porta com a regidor, 
conclou Pere Josep. Pel que fa a l'assumpte de les associacions, Pere no nega que puguin 
xerrar amb el regidor delegat, però diu que el que no hi ha és un fòrum d'associacions, des del  
qual,  per  exemple,  es  puguin  fer  aportacions  al  pressupost  municipal,  renunciant  a 
subvencions. En definitiva, acaba la seva intervenció el portaveu de Més dient que hi ha una 
altra manera de fer les coses i que els del seu grup no poden estar a favor del pressupost  
presentat.         

En el 2n torn per al grup popular, el seu portaveu Martí Sansaloni comenta que, com 
que l'administratiu actual de l'Ajuntament es jubilarà, seria bo que convisqués per un període 
de temps amb el nou, perquè aquest últim aprengués.

Ve ara el torn final per al ponent que el comença amb el tema dels fems i li diu al 
portaveu de Més que els dos municipis que ha esmentat, durant la seva última intervenció són 
dos toreros, però que a Petra no n'estem gaire lluny i ocupem la 4a o 5a posició, dins dels 
municipis de la comarca, quant al foment del reciclatge; i, en tot cas, afegeix Miquel Jaume, 
ens situam per sobre de la mitjana. Continua dient aquest regidor, que el que ens falla aquí és 
el rebuig, per la qual cosa anima la gent perquè la borsa en aquest cas sigui tan petita com 
sigui possible, ja que així baixarà l'import de les taxes. De totes maneres, afegeix el ponent que 
ara ha millorat la cosa, ja que hi ha una persona fixa d'una empresa al Punt Verd. Tot i això, 
Miquel adverteix que el problema no és aquí, sinó en la recollida domiciliària i afirma aquest 
regidor que ens hem d'esforçar una mica i no mesclar residus de diferents tipus. Entrant ara en 
el tema del personal municipal, el ponent replica la darrera intervenció del portaveu del Més al 
respecte, dient que a l'Ajuntament de Petra hi ha molta feina, com la que hi pugui haver a 
Manacor, ja que els protocols d'actuació són els mateixos i no tota la gent està en els seus llocs 
alhora, ja que hi ha vacances, dies de lliure disposició, etc. Pel que fa a l'assumpte de les 
subvencions, el regidor d'hisenda afirma que la prioritat és l'escoleta i fa un incís per dir-li al  
portaveu de Més que, en el seu 2n torn, ha estat més pràctic i menys teòric, segons diu Miquel 
Jaume, i li dóna a l'anterior l'enhorabona per això. Connectant l'assumpte de les subvencions 
dirigides per altres administracions, amb el tema de la participació, el ponent diu al portaveu 
de Més que hi ha poc a participar i per això hi ha representants a les eleccions. Miquel Jaume 
afegeix que si la gent vota els del grup Més, es farà el que ara proposa el seu representant. 
També es refereix Miquel després al tema dels adolescents, afirmant que tenen tantes coses per 
fer a Petra, que han de buscar buits per triar entre com hi ha de moltíssim.

Sobre la  festa  per  a la  3a edat,  afirma el  regidor  d'Hisenda que amb 14.000 euros 
tampoc no toquen a tant cadascun dels majors. Pel que fa a la modificació puntual per a les 
cases de protecció oficial, Miquel Jaume indica que els de l’equip de Govern estan pendents 
d’un informe. Pel que fa a la qüestió de les cases buides, el  ponent de l'equip de Govern 
municipal afirma que hi ha molts motius pels quals poden estar buides les cases, però avisa 
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que al programa electoral del seu partit no posaran el que s'ha proposat ara sobre l'IBI, ni la 
delegació de la disciplina urbanística a l'ADT.

Un cop finalitzat el darrer torn per al ponent, fa ús de la paraula el Batle i abans d'obrir  
pas a la votació d'aquest punt de l'ordre del dia, comenta que els darrers anys s'han produït a 
Petra  uns  canvis  que qualsevol  pot  veure,  en  tota  una sèrie  d’aspectes  que van des  de  la 
il·luminació a l’aigua, passant per la compra d’immobles o les instal·lacions esportives. Així 
per exemple, recorda Salvador Femenias, que fa tot just uns quants anys no hi havia policia 
local a Petra i ara hi ha 3 funcionaris de carrera amb caràcter definitiu. També fa referència 
Salvador a la quantitat de subvencions municipals que ara es donen i afegeix que molta gent 
copiarà els de l'equip de Govern actual. Després fa al·lusió el Batle al cas de Deià, assenyalat 
pel portaveu de Més, dient que no té a veure amb Petra, perquè aquest darrer municipi té molta 
més població i més camins; mentre que Deià és un municipi petit i ple de rics. El Batle torna a  
reiterar també en aquesta sessió, una cosa dita ja en altres anteriors, sobre la forma de concebre 
la  democràcia  que  tenen  els  partits  ara  governants  a  les  institucions  polítiques  insular  i 
autonòmica; i a propòsit de l'anterior, afirma Femenias, que el Pressupost que ara es discuteix, 
no  resultaria  aprovat  si  en  aquest  Plenari  tinguéssim  la  mateixa  manera  d'entendre  la 
democràcia que allà, on segons Salvador, no regeix la regla de la majoria. Fora també de torns 
reglamentaris,  intervé  el  portaveu de  Més,  Pere  Josep  Bauzá,  comentant  que el  Batle  diu 
mentides, a la qual cosa replica l'interessat que quan ha dit ell mentides i que li digui quantes i 
quan. La discussió puja de to i el Batle amenaça al portaveu de Més amb fer servir la força 
pública present a la sala (un policia local), per fer-lo fora de la sala de plens, si no contesta les  
seves preguntes. Però no hi ha resposta per part del regidor preguntat, que només demana al 
Batle que continuï; i aquest darrer finalment obri, ja sí, pas a la votació d'aquest punt de l'ordre 
del dia, en el qual s'obté el resultat següent:

Vots emesos : 11
Vots a favor: 5 del PI
Vots en contra: 3 de Més per Petra
Abstencions : 3 del PP.

Per  tant,  s'aprova per  majoria  simple (més vots a  favor  que en contra), l'expedient 
pressupostari per a l'exercici 2023, comprensiu del Pressupost General Municipal, les Bases 
d'execució, l'annex de personal i la resta de documentació preceptiva.

6.- MOCIONS,   ESCRITS, SOL·LICITUDS I INFORMACIONS.-  

a) Informació per part del tercer tinent de Batle i regidor de fora vila, associacionisme i 
3a edat :

Rafel Font Bauzà es refereix a una activitat gratuïta a Bonany, per a joves d'entre 13 i 
29 anys, sobre habilitats socio-emocionals, prevista per al proper dia 2 de desembre; i que no 
és cosa de música ni esports, segons afirma el regidor esmentat.

 b)   Informació per part del primer tinent de Batle i regidor de cultura   :

Miquel Jaume anuncia que dijous que ve es decidirà al Teatre de Petra, a quina entitat 
es destinaran els doblers recaptats per les associacions a l'acte benèfic que va tenir lloc.

c ) Informació per part del Batle:
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Salvador Femenias informa que ja ha començat l'empedrat a la zona de l'estació vella i 
que se'n farà un de complet. També es refereix Salvador a l'encesa dels llums de Nadal previst  
per al dia 9 de desembre, juntament amb un espectacle amb llums i so a la part de l'església, on 
hi ha la parròquia, al costat del carrer Major. Finalment, parla el Batle del mercat ambulant de 
Nadal, previst per al dia 10 del mateix mes, amb actuació en viu de Robin Alba i el Pare Noel, 
així com posteriors actes nadalencs per als dies 24 i 31 del mateix mes i 5 de gener.

4.- DECRETS DE BATLIA.-

No es produeixen intervencions, quant a aquest altre punt de l’ordre del dia, per la qual 
cosa, el Sr. Batle, dóna pas al següent.

5.- INTERPEL·LACIONS, PRECS I PREGUNTES.-

Aquest altre punt de l'ordre del dia s'inicia amb una intervenció del regidor de Més, 
Rafel Pastor, interpel·lant el Sr. Batle pel que fa que ahir varen quedar encesos els llums de 
les pistes de pàdel; afegint el regidor esmentat, que suposa que això és una cosa que caldria 
controlar. Salvador Femenias respon que ja els han avisat ahir i que els encarregats han dit que 
no tornarà a passar, perquè posaran una persona que en tindrà cura.

Acabat això, el Batle aixeca la sessió a les 22,46 hores i es disposa també a donar per 
finalitzat l'acte, però una persona que hi assisteix a la sala de plens, li fa notar que hi ha públic 
present que vol intervenir; davant la qual cosa, Salvador Femenias li ofereix el torn de precs i 
preguntes per al públic present a la sala, sobre temes concrets d'interès municipal, en aplicació 
del que disposen els articles 88.3 i 228.2 del ROF i 12 del ROM.

La mateixa persona que va avisar al Batle que volia intervenir, pren llavors la paraula 
dient que ha sentit parlar de moltes coses, però res sobre la gent gran i que s'esperava una altra 
cosa dels partits PI i PP, sobretot. Tot i això, el veí que intervé recorda als regidors que la gent  
gran són més de cent i pico a Petra, que hi ha al poble més gent gran que joves i que són 
majoria; i que com a president d'una associació de 3a edat considera que s’hauria de xerrar 
més d'aquest assumpte.

Contesta el Sr. Batle a l'anterior que procuraran xerrar més de la gent gran i el primer 
tinent de Batle afegeix que alguna cosa sí que s'ha dit.    

No havent-hi més intervencions, el Sr. President dóna també per finalitzat l'acte  sent 
les 22,48 hores, i jo com a Secretari  estenc la present acta la qual certific.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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	Seguidament es sotmet a votació la proposta més amunt transcrita, amb el resultat següents:
	Vots emesos : 11.
	Vots a favor: 8 (5 del PI més 3 del PP)
	Vots en contra: 0
	Abstencions: 3 de Més per Petra.
	Per tant, s’aprova per majoria de 2/3 dels regidors que componen el Plenari (8 sobre 11), la proposta del representant de l'equip de Govern municipal anteriorment transcrita.
	6.- MOCIONS, ESCRITS, SOL·LICITUDS I INFORMACIONS.-
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